
Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 19. november 2024 kl. 17.00-20.00 
 Fællesspisning 16.45-17.00 
 Skolebestyrelsesmøde 17.00-20.00 – tiden er udvidet jf. beslutning på 

”høringssvarsmøde” (timen trækkes fra mødet i december). 
 
Til stede: Lone, Jannick, Henrik, Rikke, Amalie, Anne-Marie, Marlene, Carina, 
Henriette, Rikke, Robin 
Afbud fra: Anders, Brian 
 

Meddelelser/orientering 
Ledelse 

- Fravær 
 
 

- Økonomi 
 
 
 
 
 

- Doolexia 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

- Orientering om kommende 
høringssvar vedr. politisk beslutning 
om at fastholde Føvling og Gesten 
som selvstændige enheder (Svarfrist 
2/1 2025). 

 
- Status på kommunens udbud af 

taxakørsel Ɵl specialcentret 
 

- Udtrædelse af bestyrelsen 
 
 
 
 
Tillidsvalgte/personale 

 
 
Ingen statistik i dag. Der har været mindre 
fravær i denne periode. 
 
Vi forventer at komme ud af regnskabsåret med 
et lille overskud. Vi har fået penge til 
læringsmiljøer, som gør at vi måske kan nå at 
sætte gang i renovering af specials udeområder. 
 
Vores læsevejledere har været på kursus 
omkring Doolexia. Der bliver tilbudt kursus for 
en gruppe af elever med dysleksi (ordblindhed). 
Læsevejleder kontakter forældrene, som bliver 
tilbudt forløb af 16 uger. 
 
Der er kursusstart i januar. 
 
De næste to hold kører i skoleåret 25/26. 
 
Skolebestyrelsesmedlem har udfærdiget et 
forslag til et høringssvar, som sendes til 
gennemlæsning af bestyrelsen. Hørringsvaret 
indsendes den 1/12. 
 
 
Der er ingen nye udmeldinger om taxakørsel. 
 
Anders Matzen udtræder af bestyrelsen af 
personlige årsager. Suppleanten orienteres af 
Lone og indtræder herefter i bestyrelsen. 
 
 
Der er skole-/hjemsamtaler i gang. 
 
9. årgang har været i København. Elevrådet 
fortæller at det var en rigtig god tur, hvor der 

20 
min. 



- Almen 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

- Special 
 
 
 
 
 
 
 
 
Forældrevalgte 
 
Elevråd 

stadig bliver snakket om det – her et par uger 
efter. Rigtig godt program. 
 
I almendelen er der startet op på 
klasselærerspejl, hvor klasselærerne sidder med 
ledelsen og ressourcepersoner og taler klassens 
trivsel igennem. 
 
Specialcentret er i gang med ’’Privilegerede 
positioner’’, som er varierede læringsmiljøer 
som er tilpasset elevernes styrker. Anden 
kursusgang er torsdag den 21. november. 
 
Skole-/hjemsamtaler er i gang. Taxakørsel fylder 
en del. 
 
- 
 
Elevrådet har valgt at samles for at pynte fase 3 
gangen op, så det bliver hyggeligt op til jul. 
 
Til seneste elevrådsmøde blev der snakket om 
respekt for hinanden og klassen generelt. 

Rundvisning på skolen for den nye bestyrelse Vi nåede skolen rundt. 30 
min. 

Nedslag i skoleplanen: Overordnet beskrivelse 
af de prioriterede indsatser 

Overordnet beskrivelse af de prioriterede 
indsatser på Højmarkskolen, som indeholder 
overskriŌerne: 

- Trivsel 
- Uddannelsesparathed 
- MoƟverende og varierede 

læringsmiljøer 
- Videndeling og videreudvikling af 

forskellige pædagogiske og didakƟske 
Ɵlgange 

- Stringens i teamsamarbejdet 
- Professionelle læringsfælleskaber (PLF) 
- Projektbaseret læring (PBL) 
- Show you know 

30 
min. 

Pause  10 
min. 

Opdatering af skolen principper – læs venligst 
principdokumentet på skolens hjemmeside 

Input sendes til Lone og Jannick inden 25. 
november. 
 

15 
min. 



Lone og Jannick gennemgår dokumentet og 
sender det til bestyrelsen til godkendelse ved 
bestyrelsesmødet i december. 

Princip for kulturture (se bilag 1) Forslag udarbejdet og rundsendes til yderligere 
input fra bestyrelsen. Endelig godkendelse til 
bestyrelsesmødet i december. 

10 
min. 

Udviklingsarbejde i skolebestyrelsen – 
drøŌelse af mulig dannelsesrejse fra barn Ɵl 
ung – hvad er værd at vide? 
 
Hvad kalder skole og forældre på af værktøjer i 
forhold Ɵl et godt barne-/ungeliv i trivsel. 
 
Foranlediget af et ”kommende punkt” fra 
sidste skolebestyrelsesmøde: ”Forslag om fast 
besøg af SSP de første måneder af 7. årgang” 
 
Indflyvning ved Marlene og Lone: 

- Stadig udvikling på kontaktforældre 
samarbejde? 

- Forbundne enheder? 
- Temaaftener ved skolebestyrelsens 

forældrevalgte og forældreråd? 
- Hvilke faser? 

Punktet udsættes. 30 
min. 

Vores referater i skolebestyrelsen – drøŌelse 
og beslutning 

Vi arbejder henimod at referatet bliver 
læselækkert med hensyn til interne ordvalg og 
fagspecifikke forkortelser. 

5 
min. 

Socioøkonomi og eksamensresultater Gennemgang af uddannelsesstatisk. 
 
Skolebestyrelsen ønsker det skal blive en fast 
del af årshjulet. Ligeledes skal trivselsmåling 
være det. 

10 
min. 

Opfølgning fra sidste møde 
 
6. årgang på overbygningsgangen 
(henvendelse fra forælder efter udsendt 
referat) 
 
 
Skolefest arrangeret af forældre (henvendelse 
fra forælder til Marlene og Lone) 

 
 
Der er orienteret om klage fra forælder 
angående punktet ”Status på 6. årgangs 
placering på udskolingsgangen v/Lone, som var 
på skolebestyrelsesmødet den 8. oktober 2024. 
 
Der er blevet orienteret om henvendelse fra en 
forælder vedrørende dette skoleårs aflysning af 
skolefesten. 

15 
min. 
 

Punkter til kommende møder Oplæg om NADA-behandling 
 

 



Oplæg om brug af kunsƟg intelligens på 
Skoletube 
 
Princip for klassekasse  

Evt. Næste møde er tirsdag den 10. december  5 
min. 

 
Referent: Jannick 


